
Beantwoording reacties restauratieplan park Vreugd en rust

De onderstaande reacties zijn binnengekomen op het restauratieplan park Vreugd en rust. 
Reactie
Naar aanleiding van de restauratie van park Vreugd en Rust.
Ik mis een plan voor een apart pad voor fietsers. Fietsen is dan wel verboden maar ik wandel meerdere 
malen per week door het park. Geregeld wordt ik ingehaald door fietsers die bijvoorbeeld naar het 
Oosteinde willen. Het omrijden is menigeen te ver dus dan door het park. Mogelijk aan de randen van het 
grasveld naast het wandelpad een fietspad maken, idee: aan beide zijden een smal pad, dat bedoeld is 
voor éénrichting verkeer. Valt dan ook minder op dan een dubbel fietspad aan één zijde.

Antwoord
Het is niet de bedoeling om het fietsen in het park te stimuleren. Daarnaast is het een restauratieplan 
waarbij we waar mogelijk de oude situatie willen herstellen. De plannen moeten nog door de welstands- en 
monumentencommissie worden goedgekeurd. 
Reactie
Inspirerende wandeling met bevlogen projectleider. Ik heb weinig verstand van landschappen, maar ik heb 
het volste vertrouwen in het project. Wel een idee. Een buurtwacht zoals in zoveel wijken, door de huizen 
om het park heen. Wat extra toezicht van bekende gezichten door soms wonderen. Ook voor de 
betrokkenheid en ondersteuning, kan positief uitvallen. Of door scholen in de buurt?

Antwoord
Een goed idee als burgers dit willen opstarten.
Reactie
Ik ben enthousiast over het plan. Als er niet de uiterste transparantie wordt betracht over de kosten en de 
tijdsplanning dan zal het plan om financiële redenen verzanden. Het financieringsplan is niet realistisch. Er 
zal draagvlak gecreëerd moeten worden om het plan uitgevoerd te krijgen. Wellicht is het een idee om 
vrijwilligers te werven voor de uitvoering onder leiding van de gemeente. Het weghalen van het omringende 
hekwerk aan de vijverrand is een goed idee. Als het hekwerk verzet wordt naar het asfaltpad is het gelijk 
afgelopen met kuilengravende honden. Uitdrukkelijke wens is een einde te maken aan de fietsers, scooters 
als sluitroute door versperrende maatregelen. Handhaving als argument gebruiken helpt niet. Niemand 
heeft daar vertrouwen in. 

Antwoord
De communicatie over dit plan en de twee rondleidingen die gegeven zijn, zijn ook bedoeld om draagvlak te 
creëren. Het werken met vrijwilligers is niet altijd een oplossing. Het werven en begeleiden van vrijwilliger 
kosten namelijk ook tijd. 
Het is de bedoeling om het hekwerk langs de vijver weg te halen en een ander hekwerk wat meer bij de 
tijdgeest van dit park hoort op het eiland terug te plaatsen. Het nieuwe hekwerk wordt dus niet tegen het 
asfaltpad aan gezet. 
Het is altijd lastig om verkeer van fietsers, scooters die het park als sluiproute gebruiken te weren. Werende 
voorzieningen belmmer namelijk de ook toegang van mensen met scootmobiels. 
Reactie
Mijn complimenten voor de landschapsbeheerder, die een duidelijke en uitgebreide rondleiding heeft 
gegeven over de geplande metamorfose van het park. Geen commentaar aan toe te voegen. Gelukkig 
wordt rekening gehouden met het vogelbroedseizoen.

Antwoord
Onze dank voor de complimenten, we doen ons best om er weer een mooi park van te maken waarbij we 
ook rekening houden met de natuur. 
Reactie
Mooi plan. Graag ook aandacht voor twee rond de bomen aan de rand van ons appartementencomplex 
(Buytenhof). 

A. In een aantal bomen zitten grote stukken plastic of iets dergelijks.
B. Sommige bomen komen wel erg dichtbij het appartementencomplex (2 meter). 



Kan dit als er toch volop gewerkt gaat worden in het park, worden aangepakt? 

Antwoord
2024 staan de bomen op de planning om gesnoeid te worden.

Reactie
Het zou goed zijn ook de horeca in het park een dagfunctie te gunnen. Op zaterdag trekt de markt veel 
mensen, het tennisclubhuis/moestuingebouw en de koepel zouden laagdrempelige horeca kunnen zijn 
(koffie met wat lekkers) voor bezoekers/dorpsgenoten. Je zou enerzijds kunnen denken dat het 
concurrentie is voor de Herenstraat, anderzijds kan het juist versterkend werken; het is andersoortige 
horeca waar mijns inziens veel behoefte aan is of gaat komen. Ook gezien alle nieuwbouw in de directe 
omgeving van Voorburg

 Antwoord
De gemeente gaat niet over de openingstijden en de toegankelijkheid van de horeca in het park. Een 
onderdeel van de plannen is wel om het voormalige moestuingebouw meer zichtbaar te maken, zodat 
duidelijk wordt ook niet-leden van de tennisvereniging hier wat kunnen drinken. 
Reactie
De plannen voor Vreugd en rust geven nieuw elan aan het park, dank door voor. Bij dat nieuwe elan past 
ook meer doorzicht. Tevens past daarbij bollen en kleuren, ook tussen de bosachtige beplanting die 
daarvoor ook doorzichtiger moet zijn. Dus snoeiwerk (zoals ook gepland?). Een doorzichtiger park met 
meer kleuren (door bollen o.a.).
Graag ook die doorzichtfunctie aan de zuidgrens tegen de Vlietkant. Wij zijn bewoners van het 
appartementencomplex Buytenhof (nieuwbouw aan de Vliethofzijde. Daar mag ook meer doorzicht 
ontstaan. Er ter plaatse bollen planten zou vanuit het park en vanuit de buitenkant ook nieuw elan geven. 

Antwoord
Een onderdeel van het plan is ook om bollen en meer kleur aan te brengen. Het is echter niet de bedoeling 
om meer door richting het appartementencomplex Buytenhof te creëren. Het park had van oorsprong een in 
zich zelf gekeerd karakter. Het is niet de bedoeling om de omliggende bebouwing vanuit het park 
prominenter in beeld te krijgen. 
Reactie
Kan weinig terug vinden over de herinrichting van de speelweide. Begreep dan de gemeente van plan is 
een natuurspeelplaats te creëren wat heel mooi is, maar vaak wordt te weinig rekening gehouden met de 
kleintjes. Veel te hoge klimbalken, veel hoge glijbaan, schommels zonder veiligheidszitje enz. Het zijn vaak 
de ouders of de grootouders die met de kleintjes naar zo’n plek gaan. Ook is nu de kinderboerderij slechts 
1 dag in de week geopend (op dinsdag)! Heel jammer van zo’n mooie plek.

Antwoord
Er wordt bij het ontwerp van de speelplekken ook rekening gehouden met de allerkleinsten. Daarnaast is 
het de bedoeling om een deel van het eiland openbaar toegankelijk te maken. Hier wordt dan een nieuwe 
speelplek gecreëerd. De toegang tot deze speelplek is dan niet afhankelijk van de openingstijden van de 
kinderboerderij. 

Reactie
Bij deze wil ik reageren op het Restauratieplan park Vreugd en Rust. In het parkdeel waar de tennisbanen 
liggen is nu sprake van een schitterend parkbos met onderbegroeiing.De plannen geven aan dat het 
parkbos grotendeels wordt gekapt en vervangen door heesters.Dat is een enorme achteruitgang en 
derhalve een heel slecht idee. Bij deze stel ik voor om het prachtige parkbos te behouden en te volstaan 
met onderhoud aan dat bos (dode en zieke bomen kappen, gericht nieuwe bomen planten.

Antwoord
Het is niet de bedoeling om in dit deel een groot deel van het parkbos te kappen en vervangen door 
heesters. We beperken ons met name tot het vangen van een deel van de struikenlaag. Gezonde bomen 
zullen sowieso blijven staan.

Reactie
Paden Park Rust en Vreugd: als de paden worden afgewerkt met een splitlaag maakt dat het
park niet toegankelijk voor mensen met rollators, kinderwagens en ook niet voor honden (de
splitlaag gaat tussen de voetzooltjes zitten). Al eerder plannen over minimale splitlaag op
wandelpaden in L/V, bleek naderhand altijd enorme laag split te zijn waar je je doorheen moest
worstelen. Ook gevaarlijk als kinderen daarop vallen. Maak de paden veilig en begaanbaar voor iedereen.



Antwoord
Om de fraaie vloeiende padenloop van het oorspronkelijk Zocherontwerp weer goed tot zijn recht te laten 
komen is het nodig om een licht gekleurde splitlaag aan te brengen. In eerste instantie is dit een dikkere 
laag, die later wordt bijgeveegd. De splitlaag die afgelopen zomer in het Juliana Berhardpark is 
aangebracht levert nu ook geen problemen meer op.  
Reactie
Kans voor verbetering. Wandelend vanuit Park Vreugd en Rust komend, vanaf de huidige muziektent zijn 
er veel mensen die bij de Vliet afslaan richting Kerkbrug. Daarbij wordt nogal eens de bocht afgesneden
waardoor een platgetrapt paadje ontstaat. Ook de jeugd maakt er gebruik van met fietsjes en het
paadje wordt een blubberig pad.
Voorstel; Maak een verhard pad op de plaats van het blubberige paadje, anders blijft het in de
toekomst een blubberig paadje.

Antwoord
We willen het doorgaande fiets- en voetgangersverkeer hier niet stimuleren. Het moet echt een verblijfspark 
worden en geen park voor doorgaande verkeer van mensen die een kortere route willen nemen. 

Reactie
Graag zou ik willen aangeven dat ik tegen het nieuwe plan van Vreugd en rust Park ben. 
Het nieuwe plan is veel minder groen en een bevat teveel gras, dit is niet bevorderlijk voor ontspanning of 
biodiversiteit. Als burger van voorburg ben ik het niet eens met de plannen en zou ik het een gemis vinden 
als het doorgaat.

Antwoord
De verhouding tussen de struikbeplanting met bomen (groen) en gras zal niet echt veranderen. Wel zal op 
de overplaats de ligging van de padenstructuur gewijzigd worden, zullen een van een tweetal bruggen de 
leuningen vervangen worden en zullen een tweetal nieuwe bruggen aangelegd worden. Dit gaat niet ten 
koste van het groen. Mogelijk dat het aandeel bloemrijk grasland zelfs zal toenemen ten opzichte van het 
aandeel gazon, omdat dit ook meer in de tijdgeest van dit Zocherpark hoort. Gazon was toentertijd heel 
arbeidsintensief, dus grote delen gras werden maar een paar keer per jaar gemaaid.  

Reactie
Restauratieplan Vreugd en Rust. Dank voor de uitnodigingen te kunnen reageren op dit Plan. wij zijn 
bewoner van Buytenhof nr 15 die zijdelings en vanaf de voorkant van ons complex hier tegenaan kijkt. Het 
valt ons op dat er veel grote dode takken zitten tussen de oude bomen. Vanuit onze woonkamer is dit niet 
zo’n prettig gezicht. Buiten dat dit gevaar kan opleveren dus. Enig snoeiwerk zou niet misstaan en de 
veiligheid ten goede komen. Het is een park en geen bos dus snoeien doet bloeien. De uitlopende takken 
komen overigens maar enkele meters van ons appartement af. (Zie foto’s) Gaarne hier wat aan doen aub.
Tevens wil ik graag melden dat in de “muziektent” noem ik het maar, op de aangename 
dagen/avonden/nachten overlast wordt veroorzaakt door grote groepen hangjongeren. Lawaai , gillen, 
harde muziek en hard rijden door dit gedeelte met scooters. Dit heeft handhaving en aandacht nodig!
Ons woonplezier en nachtrust wordt hier danig door verstoord. Laat staan dat ik in de avond met of zonder 
kleinkinderen een ongestoorde wandeling zou kunnen maken.
Het zou zeer welkom zijn dat hier met opening en sluiting van dit gedeelte rekening zal worden gehouden in 
dit plan. Hopende hiermee een positief kritische bijdrage te hebben geleverd.

Antwoord
In 2024 staan de bomen voor dit deel op de snoeiplanning. Het park blijft een openbaar park wat ’s nachts 
niet afgesloten wordt. Indien er hier overlast ontstaat, kunt u via ons gemeentelijke website melding van 
doen. 

Reactie
Waarover wilt u contact hebben?: Ik wil graag reageren op het restauratieplan park Vreugd en Rust. 
Prachtig om oude zichtlijnen en slingerpaden in ere te herstellen: ik hoop dat er ook voldoende rekening 
wordt gehouden met de uitdagingen van deze tijd. Klimaatverandering en verlies van natuur zijn daar twee 
van. Dan lijkt het mij niet logisch om gezonde bomen te kappen en overdadig te snoeien bijvoorbeeld. 
Verder vind ik het niet consequent om wèl oude paden terug te laten keren en niet de moestuin. Het park is 
openbaar toegankelijk, ik hoop dat de hoofdpaden voor iedereen goed toegankelijk worden. In het kader 
van hittestress in de stad zijn lichtgekleurde paden wellicht beter dan asfalt. Ook zouden we voldoende 
schaduwplekken moeten hebben, waarvoor je een dicht bladerdek nodig hebt. Bomen zijn ook natuurlijke 
airco’s en ze houden water en bodem vast. Zouden er dan wellicht nog meer bomen geplant moeten 
worden?



Zijn er plannen om het welzijn van de dieren op de kinderboerderij te verbeteren? Hoe gaat de gemeente 
het voederverbod handhaven?
Om het park educatief aantrekkelijker te maken zou ook gedacht kunnen worden aan een stadstuinconcept, 
met een moestuin, dierenweide en een natuurlijke speelplek e.d. waar duurzaamheid, dierenwelzijn en 
natuureducatie centraal staan.

Antwoord
Er wordt zeker rekening gehouden met de uitdagingen van deze tijd. We gaan dan ook nagenoeg geen 
gezonde bomen kappen (met uitzondering van een viertal bomen die weg moeten om de oude 
padenstructuur in ere te herstellen. Daarnaast zullen er ook weer nieuwe bomen terug geplant worden.
Ten aanzien van de kinderboerderij wordt bekeken in hoeverre hier de herten nog aanwezig blijven. 
Daarnaast zal een deel van het eiland openbaar toegankelijk worden en wordt hier een nieuwe natuurlijke 
speelplek gecreëerd. Het is echter niet de bedoeling om hier een stadstuin te creëren.   


